

## PRESS RELEASE 09 Octobre 2023

Nominated for the GALIEN USA 2023 award  
"Best Startup"

**Op2Lysis has been nominated for the GALIEN USA 2023 prize, a prestigious awards for biopharmaceutical research, under the Best StartUp category.**

The Prix Galien rewards outstanding achievements in improving human health and well-being worldwide through the development of medicines, medical devices and other innovative approaches to better manage disease. It was created in 1970 in honour of Galien, the father of medical science and modern pharmacology. Worldwide, the Prix Galien is considered to be the equivalent of the Nobel Prize in the field of biopharmaceutical research. The prizes are awarded by a prestigious committee made up of Nobel Prize winners, business leaders and other eminent figures from the healthcare sector.

This year, Op2Lysis has been nominated in the "Best StartUp" category for its research and development in the treatment of cerebral haemorrhage. The winners will be announced at the Galien USA awards ceremony, to be held on 26 October at the American Museum of Natural History in New York, shortly before World Stroke Day on 29 October.

*"Being nominated for the Prix Galien USA in the Best StartUp category is a wonderful recognition of the work done by the team, of the significant progress made despite the challenges posed by recent years' health, financial, and geopolitical contexts, and of the risks taken by our investors. It's the result of the team's perseverance and determination to excel in the adventure that is drug development. The medical need is very strong and is pushing us to constantly do better. This appointment also comes at a time when we want to shift up a gear and accelerate towards clinical trials. - Christophe Gaudin, co-founder of Op2Lysis.*

Boulogne-Billancourt, 09/10/2023

For further information, please contact :

**Christophe Gaudin, CEO**

 [christophe.gaudin@op2lysis.com](mailto:christophe.gaudin@op2lysis.com)  
 +33 607 979 008  
 [www.op2lysis.com](http://www.op2lysis.com)

**Jérôme Parcq, CSO**

 [jerome.parcq@op2lysis.com](mailto:jerome.parcq@op2lysis.com)  
 +33 615 270 969  
<https://www.linkedin.com/company/op2lysis>

About [Op2Lysis - www.op2lysis.com](http://www.op2lysis.com)

 Op2Lysis is a biotechnology company specialising in the development of novel therapies to address unmet needs in cerebrovascular diseases. With its first drug, O2L-001, Op2Lysis is dedicated to developing the first medical treatment for deep haemorrhagic stroke, the most debilitating form of stroke. Op2Lysis aims to become a leader in the development of treatments for all forms of cerebral haemorrhage. Op2Lysis benefits from the dynamic ecosystems of the regions in which the company is based, Caen and Liège.

**Op2Lysis SAS:** 117 avenue Victor Hugo, 92100 Boulogne-Billancourt, France  
GIP Cyceron, Boulevard Henri Becquerel, 14000 Caen, France

**Op2Lysis Development SA :** Légia Park, Boulevard Patience et Beaujonc, 3, 4000 Liège, Belgium

#### About O2L-001

O2L-001 is a locally administered treatment designed to liquefy the intracerebral haematoma that has formed following a cerebral haemorrhage, in order to evacuate it and reduce its deleterious mass effect. O2L-001 has been specifically designed for large, deep haematomas. Its development is based on documented clinical proof of concept (MISTIE programme), including the demonstration of a robust association between reduction in blood volume and reduction in disability. The competitive advantages of O2L-001 observed in the best translational models indicate the potential for major efficacy and increased safety in this therapeutic indication. O2L-001 should radically change practice in this therapeutic indication.

PRESS RELEASE  
09 Octobre 2023  
Nomination au prix GALIEN USA 2023  
« Best Startup »

**Op2Lysis est nominée pour le prix GALIEN USA 2023, prix prestigieux récompensant la recherche biopharmaceutique, en catégorie Best StartUp.**

Le Prix Galien récompense des réalisations exceptionnelles visant à améliorer le bien-être et la santé humaine dans le monde grâce à la mise au point de médicaments, de dispositifs médicaux et d'autres approches innovantes pour mieux gérer les maladies. Il a été créé en 1970 en l'honneur de Galien, le père de la science médicale et de la pharmacologie moderne. Au niveau mondial, le Prix Galien est considéré comme l'équivalent du Prix Nobel dans le domaine de la recherche biopharmaceutique. Les prix sont décernés par un comité prestigieux composé de lauréats du prix Nobel, de chefs d'entreprise et d'autres personnalités éminentes du secteur de la santé.

Cette année, Op2Lysis est nommé dans la catégorie « Best StartUp » pour ses recherches et développements pour le traitement des hémorragies cérébrales. Les lauréats seront annoncés lors de la cérémonie de remise des prix Galien USA, qui se tiendra le 26 octobre à l'American Museum of Natural History, à New York, peu avant la journée mondiale des accidents vasculaires cérébraux qui aura lieu le 29 octobre.

*« La nomination au prix Galien USA dans la catégorie Best StartUp est une très belle reconnaissance du travail effectué par l'équipe, des progrès importants réalisés malgré le contexte sanitaire, financier et géopolitique de ces dernières années, ainsi qu'une reconnaissance des risques pris par nos investisseurs. C'est le résultat de la persévérance, de la volonté d'excellence de l'équipe dans l'aventure qu'est le développement d'un médicament. Le besoin médical est très fort et nous pousse à toujours faire mieux. Cette nomination intervient également au moment où nous voulons changer de vitesse et accélérer vers les études cliniques. » - Christophe Gaudin, co-fondateur d'Op2Lysis.*

Boulogne-Billancourt, le 09/10/2023

Pour plus d'informations, veuillez contacter :

**Christophe Gaudin, CEO**

 [christophe.gaudin@op2lysis.com](mailto:christophe.gaudin@op2lysis.com)  
 +33 607 979 008  
 [www.op2lysis.com](http://www.op2lysis.com)

**Jérôme Parcq, CSO**

 [jerome.parcq@op2lysis.com](mailto:jerome.parcq@op2lysis.com)  
 +33 615 270 969  
<https://www.linkedin.com/company/op2lysis>

A propos d'Op2Lysis – [www.op2lysis.com](http://www.op2lysis.com)

 Op2Lysis est une société de biotechnologie spécialisée dans le développement de solutions thérapeutiques de rupture pour traiter les besoins médicaux non couverts dans le domaine cérébrovasculaire. Avec son premier médicament, O2L-001, Op2Lysis se consacre au développement du premier traitement médical des AVC hémorragiques profonds, la forme d'AVC la plus invalidante. Op2Lysis aspire à devenir un leader dans le développement de traitements pour toutes les formes d'hémorragie cérébrales. Op2Lysis bénéficie des écosystèmes dynamiques des régions dans lesquelles l'entreprise est implantée, Caen et Liège.

**Op2Lysis SAS:** 117 avenue Victor Hugo, 92100 Boulogne-Billancourt, France  
GIP Cyceron, Boulevard Henri Becquerel, 14000 Caen, France

**Op2Lysis Development SA :** Légia Park, Boulevard Patience et Beaujonc, 3, 4000 Liège, Belgique

### A propos d'O2L-001

O2L-001 est un traitement administré par voie locale dans le but de liquéfier l'hématome intracérébral qui s'est formé à la suite d'une hémorragie cérébrale, afin de l'évacuer et réduire son effet de masse délétère. O2L-001 a été spécifiquement conçu pour les hématomes volumineux et profonds. En effet, le développement s'appuie sur les preuves de concept clinique documentées (programme MISTIE), avec notamment la démonstration d'une association robuste entre la réduction du volume sanguin et la réduction du handicap. Les avantages compétitifs d'O2L-001 observés dans les meilleurs modèles translationnels indiquent un potentiel d'efficacité majeur et une sécurité accrue pour cette indication thérapeutique. O2L-001 devrait radicalement changer la pratique dans cette indication thérapeutique.